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Emanuel Bancila, Partener Radu si Asociatii: Reorganizarea Directiei Antifrauda

din cadrul ANAF este salutara 

Decizia ministrului de Finante de a reorganiza Directia Antifrauda si includerea si coroborarea cu Directia

Generala Inspectie Fiscala este salutara, a spus Emanuel Bancila, Partener, Coordonatorul practicii de

controverse fiscale al firmei Radu si Asociatii - membra a societaților ce fac parte din grupul Ernst &

Young Global Ltd și parte din rețeaua globala EY Law - la a 14-a editie a Conferintei Anuale de Fiscalitate

EY România.

"Ministrul de Finante a anuntat restructurarea directiei Antrifrauda. Daca ne uitam putin în spate din perspectiva

istorica directia Antifrauda a luat nastere ca urmare a restructurarii Garzii Financiare. Ea are ca si scop controlul

operativ. Chiar daca directia Antifrauda este în cadrul ANAF si este subordonata presedintelui ANAF, în practica

de foarte putine ori s-a vazut o coordonare între cele doua structuri. De foarte multe ori ne-am confruntat cu

controale care tin de fond....Din perspectiva noastra este salutara aceasta reorganizare a ANAF-ului prin includerea

si coroborarea între cele doua structuri a activitatii de control", a sustinut Emanuel Bancila.

Ministrul Finantelor a declarat la începutul acestui an ca reorganizarea Agentiei Nationale de Administrare Fiscala

(ANAF) vizeaza eliminarea a 150 de posturi de conducere si a aproape 2.000 de posturi din structura, iar odata cu

informatizarea institutiei nu o sa mai fie nevoie de atât de mult personal.

"În ANAF apare un departament la care tin foarte mult, un departament de statistica care este ceva pe care cam

toate tarile le au. Acolo se va face, de fapt, analiza de risc. Acest lucru îl vor face algoritmi si statisticieni, nu

oameni care cunosc oameni si au inamici sau prieteni. Reorganizarea ANAF înseamna, în acelasi timp, eliminarea

a 150 de posturi de conducere si a aproape 2.000 de posturi din structura. De asemenea, înseamna Antifrauda care

trece sub Inspectia Fiscala, deci trei vicepresedinti în loc de patru. Ramâne discutia despre Vama, dar si acolo vor

fi schimbari. Pe de o parte, vreau sa fac economii, pentru ca odata cu informatizarea ANAF nu o sa mai am nevoie

de atât de mult personal. Vreau ca, pâna la jumatatea anului, ANAF sa fie informatizat. Vorbim despre casele de

marcat, o chestiune asa de simpla... Sa legam casele de marcat la sistemul ANAF. Am facut tot sistemul privat sa

cumpere case de marcat sofisticate, dar ANAF nu are sistemul gata. A trebuit sa prorog acest lucru, pentru ca altfel

trebuia sa dau amenzi oamenilor. Trebuie sa mergem în CSAT pentru a grabi lucrurile. Obiectivul meu este sa ai

maxim un control pe an, complex", a spus Florin Cîtu, în data de 8 ianuarie, al Realitatea Plus.

Ministrul de resort a punctat, în acelasi timp, ca procesul de informatizare al ANAF trebuie grabit, pentru ca

România este rusinea Europei la acest capitol.

"Evaziunea fiscala este o problema despre care se vorbeste an de an. Bugetul este construit conservator, nu am

supraestimat veniturile. Daca e ceva în plus, fantastic, dar nu vreau sa ajung acolo. Singura solutie pe care o vad de

a creste veniturile la buget este informatizarea. Este cea mai onesta si cea mai simpla solutie, pentru ca nu

foloseste subiectivismul uman. Ce sa fac? Sa iau armatele de la antifrauda si ANAF sa le trimit peste oameni? Mie

îmi trebuie un sistem care sa lucreze fara subiectivism si sa aduca bani la buget. Am doua obiective cu CSAT-ul:

evaziunea fiscala este o problema de securitate nationala si în al doilea rând trebuie sa grabim procesul de

informatizare. Am ramas singura tara, ultima tara. Bulgaria, Polonia, Ungaria, toti ne-au luat-o înainte în ceea ce

priveste informatizarea ANAF. Suntem de rusinea Europei. Tot sectorul privat este informatizat. Cum iesi din

sistemul public si te duci în privat, vezi asta", a precizat seful de la Finante.
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